
36725-XIV Wijziging van de begrotingsstaten van het Ministerie van Landbouw, 
Visserij, Voedselzekerheid en Natuur (XIV) en het 
Diergezondheidsfonds (F) voor het jaar 2025 (wijziging 
samenhangende met de Voorjaarsnota)

nr. Lijst van vragen en antwoorden

De vaste commissie voor Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur (LVVN), 
belast met het voorbereidend onderzoek van het wetsvoorstel Wijziging van de 
begrotingsstaten van het Ministerie van Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en 
Natuur (XIV) en het Diergezondheidsfonds (F) voor het jaar 2025 (wijziging 
samenhangende met de Voorjaarsnota) (Kamerstuk 36725-XIV, nr. 2) heeft de eer als
volgt verslag uit te brengen van haar bevindingen in de vorm van een lijst van vragen.

Onder het voorbehoud dat de regering op de gestelde vragen en de gemaakte 
opmerkingen afdoende zal hebben geantwoord, acht de commissie de openbare 
behandeling van dit wetsvoorstel voldoende voorbereid.

Voorzitter van de commissie,

Aardema

Griffier van de commissie,

Jansma

Nr Vraag Bijlage Blz. (van) t/m

1 Klopt het dat deze 600 miljoen euro voor stikstof wordt uitgetrokken voor het 
‘zoneringsbeleid’ rond gebieden als de Veluwe en de Peel?

2 Wanneer wordt een verdere uitwerking van de zoneringsaanpak verwacht?

3 Hoeveel emissie- en gemiddelde depositiereductie zou potentieel met het budget 
van 600 miljoen euro kunnen worden bereikt en op welke termijn?

4 Hoeveel geld was oorspronkelijk geacht nodig te zijn voor dit zoneringsbeleid?

5 Klopt het dat de 600 miljoen euro is gepresenteerd als ‘600 miljoen euro in 2025 
en 2026’, maar dat er slechts 200 miljoen euro extra aan stikstof in 2025 wordt 
besteed, omdat er voor 2025 al 400 miljoen op de aanvullende post was 
gereserveerd voor stikstof, wat naar 2029 en 2030 is geschoven? Zo ja, waarom 
is hiervoor gekozen? Voor wat voor maatregelen was de oorspronkelijke 400 
miljoen euro in 2026 gereserveerd?

6 Komt de 600 miljoen euro extra voor stikstof bovenop de 5 miljard euro die in 
het HLA voor de agrarische sector was gereserveerd?

7 Kan er een overzicht worden gegeven van de kosten die zijn vrijgemaakt na de 
onderhandelingen in het hoofdlijnenakkoord (HLA) en nu bij de Voorjaarsnota 
(VJN) en voor welk doel de budgetten dienen?

8 Hoeveel Lely Spheres zijn er in totaal aangeschaft met de Subsidie voor 
investeringen in verduurzaming voor veehouderĳlocaties met piekbelasting 
(Sbv) ?

9 Hoeveel bedrijven zouden, op basis van dit budget, in aanmerking kunnen 
komen voor de Maatregel Gebiedsgerichte Beëindiging (MGB) vanwege de 
urgentie van vermindering van de stikstofemmissie?

10 Hoeveel emissie- en gemiddelde depositiereductie zou potentieel met budget uit 
de MGB kunnen worden bereikt?
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11 Hoe is het budget uit de MGB verdeeld over de verschillende provincies?

12 Wat was het oorspronkelijke bedrag wat voor de MGB was gereserveerd?

13 Hoeveel bedrijven worden in totaal verplaatst met de verplaatsingsregeling, 
gezien het meer tijd blijkt te kosten om veehouderijlocaties te verplaatsen dan 
vooraf gedacht en daardoor budget uit 2025 voor deze regeling met 20 miljoen 
euro wordt verlaagd en budget in 2026 en 2027 beide met 10 miljoen euro 
verhoogd, zodat het budget beter aansluit op het verwachte uitgaveritme?

14 Hoeveel gemiddelde depositiereductie zou potentieel met het 
verplaatsingsbudget kunnen worden bereikt?

15 Welke mijlpaalbepalingen voor de Landelijke beëindigingsregeling 
veehouderijlocaties (Lbv) en de Landelijke beëindigingsregeling 
veehouderijlocaties met piekbelasting (Lbv-plus) worden bedoeld?

16 Waarom kost het verplaatsen meer tijd dan voorheen werd aangenomen?

17 Is het mogelijk om dit resterende bedrag van 82 miljoen euro opnieuw in te 
zetten voor de aanpak van de stikstofcrisis, nu de Lbv en de Lbv-plus zijn 
gesloten?

18 Waarom is het gereserveerde budget voor Agrarisch Natuur Beheer (Anb) en de 
agrarische sector op de aanvullende post van 2026 en 2027 naar 2029 en 2030 
verschoven?

19 Hoeveel van de 213 miljoen euro structureel en de 375 miljoen euro incidenteel 
gaat daadwerkelijk naar het Agrarisch Natuur- en Landschapsbeheer (ANLb)?

20 Wordt het tekort van 20 miljoen euro per jaar op het ANLb (door indexatie sinds 
2022) structureel gedekt?

21 Wat is de verwachte inzet in hectares en typen beheer bij dit ANLb-budget?

22 Hoeveel budget komt er (binnen het ANLb) beschikbaar als voorfinanciering 
voor de collectieven om hun werkorganisaties klaar te stomen voor uitbreiding?

23 Blijft de ambitie om per 2032 280.000 hectare ANLb te realiseren overeind, 
mede in het licht van het feit dat in een ambtelijk voortgangsbericht wordt 
gesproken over het realiseren van 195.000 hectare ANLb in plaats van 280.000 
hectare?

24 Is het kabinet voornemens om in augustus het restant van de beloofde 500 
miljoen euro per jaar alsnog vrij te maken? Kan het kabinet aangeven welk deel 
daarvan dan naar het ANLb gaat?

25 Kan de regering een overzicht geven van de taakstelling in het kader van de 22 
procent besparing op apparaatskosten voor de komende vijf jaar?

26 Wat is de realisatie van deze taakstelling voor het jaar 2024 en wat is de 
voortgang voor 2025?

27 Welk deel van die taakstelling wordt ingevuld vanuit apparaatsgelden en welk 
deel vanuit andere middelen en welke zijn dat?

28 Welke ICT-vernieuwingen zullen niet of later plaatsvinden als gevolg van de 
taakstelling op apparaatskosten?

29 Welk deel van deze taakstelling valt neer bij uitvoeringsorganisaties en wat zijn 
hier de operationele gevolgen van?

30 Welke kaders hanteert de regering voor het realiseren van de taakstelling op de 
apparaatsuitgaven?

31 Kan de regering een overzicht geven in de ontwikkeling van externe inhuur in de
afgelopen vijf jaar en de doelstelling voor de komende vijf jaar?

32 Is er een toename in externe inhuur als gevolg van de taakstelling in het kader 
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van de 22 procent besparing op apparaatskosten?

33 Wat is de reden achter de bezuinigingen op Nationale Parken en welke gevolgen 
hebben die voor het pas vastgestelde beleid op de Nationale Parken (2024-
2030)?

34 Waar in de begroting staan de bezuinigingen die plaats hebben gevonden op IVN
Natuureducatie in de nationale parken?

35 Hoe zijn de bezuinigingen op nationale parken en IVN Natuureducatie tot stand 
gekomen? Welk besluitvormingsproces ging daaraan vooraf? Wie zijn er 
geraadpleegd en wanneer?

36 Betreft de bezuiniging op het Beleidsprogramma Nationale Parken 2024-2030 
een incidentele of structurele bezuiniging?

37 Welke meevallers zijn er binnen de begroting van het Ministerie van Landbouw, 
Visserij, Voedselzekerheid en Natuur (XIV) en het Diergezondsheidsfonds (F)?

38 Waarom wordt 694 miljoen euro van de Aanvullende Post voor agrarisch 
natuurbeheer en de agrarische sector uit 2026 en 2027 naar achteren (2028 en 
vooral 2029 en 2030) geschoven? Welke uitgaven vinden later plaats dan 
verwacht?

39 Hoeveel melkveehouderijen hebben gebruik gemaakt van de 
bedrijfsbeëindigingsregeling, welke kosten waren daar voor de overheid mee 
gemoeid, hoeveel kilogram stikstof wordt hierdoor minder uitgestoten en wat is 
de ratio bestede euro ten opzichte van de uitstootreductie van stikstof?

40 Hoeveel pluimveehouderijen hebben gebruik gemaakt van de 
bedrijfsbeëindigingsregeling, welke kosten waren daar voor de overheid mee 
gemoeid, hoeveel kilogram stikstof wordt hierdoor minder uitgestoten en wat is 
de ratio bestede euro ten opzichte van de uitstootreductie van stikstof?

41 Hoeveel varkenshouderijen hebben gebruik gemaakt van de 
bedrijfsbeëindigingsregeling, welke kosten waren daar voor de overheid mee 
gemoeid, hoeveel kilogram stikstof wordt hierdoor minder uitgestoten en wat is 
de ratio bestede euro ten opzichte van de uitstootreductie van stikstof?

42 Hoeveel hectare grasland is, uitgesplitst per jaar, in de jaren 2020 tot en met 
2024 omgezet in akkerbouwgrond?

43 Zijn er ramingen over het aantal hectares grasland dat wordt omgezet in 
akkerbouwgrond voor de komende jaren en zo ja, wat is de uitkomst daarvan?

44 Is of wordt er onderzoek gedaan naar (te verwachten) verschuiving in emissies 
van stikstof, CO2 en stoffen die invloed hebben op de biologische en chemische 
waterkwaliteit bij het omzetten van grasland in akkerbouwgrond? Zo ja, wat zijn 
de resultaten of wanneer worden de resultaten van lopende of nog te starten 
onderzoeken bekend? Zo nee, waarom niet?

45 Hoeveel Wet Open Overheid (WOO)-verzoeken zijn, uitgesplitst per jaar, in de 
afgelopen vijf jaar ingediend bij de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit 
(NVWA) en van hoeveel en van welke indieners zijn deze afkomstig?

46 Hoeveel natuurlijke personen hebben WOO-verzoeken, uitgesplitst per jaar, in 
de afgelopen vijf jaar ingediend bij de NVWA en hoeveel verzoeken zijn 
afkomstige van andere rechtspersonen?

47 Hoeveel mensuren werk is, uitgesplitst per jaar, in de afgelopen vijf jaar gemoeid
geweest met het afwikkelen van WOO-verzoeken bij de NVWA?

48 Wat zijn de totale apparaatskosten voor de NVWA, uitgesplitst per jaar, in de 
afgelopen vijf jaar geweest voor de behandeling van WOO-verzoeken?

49 Zijn bij andere overheidsdiensten dan de NVWA mensuren ingezet en kosten 
gemaakt voor de behandeling van WOO-verzoeken ingediend bij de NVWA en 
zo ja, hoeveel mensuren en kosten?
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50 In hoeveel gevallen is de overbelasting van de geurnorm veroorzaakt door het 
omzetten van een bedrijfswoning naar een burgerwoning?

51 In hoeveel gevallen is de overbelasting van de geurnorm veroorzaakt door het 
bouwen van woningen naast een veehouderij?

52 In hoeveel gevallen hebben gemeentes nieuwe woningbouw toegestaan terwijl 
bekend was dat op die plek, door bestaande aanwezigheid van veehouderijen, de 
geurnorm zou worden overschreden?

53 Hoe vaak heeft de NVWA een strike opgelegd aan roodvlees slachterijen waar 
permanent toezicht is tot 1 mei 2025, hoeveel daarvan waren een eerste, tweede 
of derde strike?

54 Wat zijn de geconstateerde bevindingen om een strike op te leggen in roodvlees 
slachterijen waar permanent toezicht is?

55 Hoe vaak heeft de NVWA een waarschuwing opgelegd gedurende 2025 tot 1 
mei 2025, voor een bevinding in het kader van dierenwelzijn in een roodvlees 
slachterij waar permanent toezicht is en hoe vaak was er sprake van een boete?

56 Hoe vaak heeft de NVWA een waarschuwing opgelegd gedurende geheel 2024, 
voor een bevinding in het kader van dierenwelzijn in een roodvlees slachterij 
waar permanent toezicht is en hoe vaak een boete?

57 Hoe vaak heeft de NVWA een strike opgelegd aan roodvlees slachterijen waar 
geen permanent toezicht is tot 1 mei 2025, hoeveel daarvan waren een eerste, 
tweede of derde strike?

58 Wat zijn de geconstateerde bevindingen om een strike op te leggen in roodvlees 
slachterijen waar geen permanent toezicht is?

59 Hoe vaak heeft de NVWA een waarschuwing opgelegd gedurende 2025 tot 1 
mei 2025, voor een bevinding in het kader van dierenwelzijn in een roodvlees 
slachterij waar geen permanent toezicht is en hoe vaak een boete?

60 Hoe vaak heeft de NVWA een waarschuwing opgelegd gedurende geheel 2024, 
voor een bevinding in het kader van dierenwelzijn in een roodvlees slachterij 
waar geen permanent toezicht is en hoe vaak een boete?

61 Hoe vaak heeft de NVWA een strike opgelegd aan pluimveeslachterijen tot 1 
mei 2025, hoeveel daarvan waren een eerste, tweede of derde strike?

62 Wat zijn de geconstateerde bevindingen om een strike op te leggen in 
pluimveeslachterijen?

63 Hoe vaak heeft de NVWA een waarschuwing opgelegd gedurende 2025 tot 1 
mei 2025, voor een bevinding in het kader van dierenwelzijn in een 
pluimveeslachterij en hoe vaak een boete?

64 Hoe vaak heeft de NVWA een waarschuwing opgelegd gedurende geheel 2024, 
voor een bevinding in het kader van dierenwelzijn in een pluimveeslachterij en 
hoe vaak een boete?

65 Hoe staat het met de uitvoering motie-Bromet/Grinwis (Kamerstuk 36618, nr. 
37) over het voorstel over hoe grondgebondenheid concreet wordt ingevuld?

66 Hoeveel hectare landbouwgrond is er in Nederland?

67 Hoeveel hectares landbouwgrond liggen in een cirkel van 1.000 meter om een 
Natura 2000-gebied?

68 Hoeveel hectares landbouwgrond liggen in een Natura-2000 gebied?

69 Hoeveel hectares landbouwgrond liggen binnen een cirkel van 5.000 meter om 
een Natura-2000 gebied?

70 Hoeveel hectares landbouwgrond liggen binnen een cirkel van 10.000 meter om 
een Natura-2000 gebied?
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71 Hoeveel hectares landbouwgrond zijn veenweidegebied?

72 Maakt Nederland gebruik van de 'areas with natural constraints' regeling (ANC-
regeling) in Europa? Hoeveel middelen komen daar vandaan?

73 Hoe worden de Anb gelden in 2026, 2027, 2028 en 2029 verdeeld?

74 Hoeveel budget haalt Nederland uit het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid 
(GLB)? Hoeveel komt uit pijler 1 en hoeveel komt uit pijler 2?

75 Hoe groot is het budget van de eco-regeling? kan dat budget omhoog?

76 Hoeveel geld ontvangt de staat door het verpachten van grond?

77 Wat is de verwachtte krimp van de veestapel?

78 Wat is de huidige Grootvee-eenheid (GVE) per hectare in Nederland voor de 
melkveesector? Wat is de huidige GVE per hectare voor de gehele veehouderij?

79 Hoeveel hectare landbouwgrond heeft Nederland die droge zandgrond is?

80 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Zeeland?

81 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Noord-
Brabant?

82 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Limburg?

83 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft 
Gelderland?

84 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Utrecht?

85 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Zuid-
Holland?

86 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Noord-
Holland?

87 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Friesland?

88 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft 
Groningen?

89 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft Drenthe?

90 Hoeveel hectare landbouwgrond en hoeveel hectare natuurgrond heeft 
Overijssel?

91 Wat is de exacte stand van zaken met betrekking tot de investeringen die moeten 
worden gedaan voor natuurbrandpreventie en -mitigatie? Wanneer worden welke
uitgaven gedaan?

92 Wat is de exacte stand van zaken met betrekking tot het oprichten van het 
nationaal expertisecentrum voor natuurbrandbeheersing? Welke partijen zitten 
hierbij aan tafel en vanaf wanneer zal dit expertisecentrum volledig in bedrijf 
zijn?

93 Welke exacte uitdagingen, zowel financieel als anderszins, zijn er met betrekking
tot het tekort aan toezichthouders? Waarom vormt dit een probleem of uitdaging 
en kan dit niet worden opgelost? (AD, 20 mei 2025, 'Tweeënhalve boswachter 
moeten toezicht houden op dit kwetsbare natuurgebied dat dagelijks duizenden 
recreanten trekt: 'Komen handen tekort'' (https://www.ad.nl/altena/tweeenhalve-
boswachter-moeten-toezicht-houden-op-dit-kwetsbare-natuurgebied-dat-
dagelijks-duizenden-recreanten-trekt-komen-handen-tekort~abb7f725/))

94 Waarom wordt 694 miljoen euro van de Aanvullende Post voor agrarisch 
natuurbeheer en de agrarische sector uit 2026 en 2027 naar achteren (2028 en 
vooral 2029 en 2030) geschoven? Welke uitgaven vinden later plaats dan 
verwacht?
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95 Hoe staat het met de uitvoering om tot een landbouw- en voedselvisie te komen, 
conform verscheidene moties?

96 Hoeveel krachtvoer gebruikt de agrarische sector? Hoeveel gebruiken specifiek 
de varkens-, pluimvee en melkveehouderij individueel per sector?

97 Hoe staat het met Renure?

98 Hoeveel middelen zijn er in totaal vrijgemaakt in de Voorjaarsnota voor het 
bevorderen van de digitale soevereiniteit van het ministerie van Landbouw, 
Visserij, Voedselzekerheid en Natuur (LVVN) en de relevante zelfstandige 
bestuursorganen (zbo's) en agentschappen?

99 Wanneer wordt de Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB) dierwaardige 
veehouderij voorgehangen bij de Kamers?

2

100 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het convenant dierwaardige 
veehouderij?

2

101 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de AMvB dierwaardige 
veehouderij?

2

102 Hoeveel vleeskuikens, legkippen, eenden en kalkoenen zijn er in 2024 bedwelmd
met het elektrisch waterbad, uitgesplitst per diersoort?

2

103 Hoeveel vleeskuikens, legkippen, eenden en kalkoenen zijn er in 2024 bedwelmd
middels CO2-bedwelming?

2

104 Hoeveel pluimveeslachthuizen bedwelmen de dieren voorafgaand aan het 
kantelen?

2

105 Hoeveel pluimveeslachthuizen kantelen de dieren uit kratten zonder dat ze zijn 
bedwelmd?

2

106 Welk deel van het geslachte pluimvee wordt onbedwelmd mechanisch uit kratten
gekanteld?

2

107 Hoeveel slachthuizen maken gebruik van het elektrisch waterbad als standaard 
bedwelmingsmethode?

2

108 Hoeveel slachthuizen gebruiken het elektrisch waterbad als back-up methode? 2

109 Hoeveel slachthuizen in Nederland slachten pluimvee? 2

110 Hoeveel slachthuizen maken gebruik van CO2-bedwelming voor het bedwelmen 
van varkens?

2

111 Hoeveel slachthuizen in Nederland slachten varkens? 2

112 Hoeveel varkens zijn in 2024 met CO2 bedwelmd? 2

113 Hoeveel slachthuizen maken gebruik van gasbedwelming voor het bedwelmen 
van pluimvee?

2

114 Hoeveel kippen, eenden en kalkoenen zijn in 2024 in slachthuizen bedwelmd 
met gas?

2

115 Hoeveel varkensslachthuizen maken gebruik van elektrische bedwelming? 2

116 Wat is de stand van zaken omtrent de 'experimentele setting' waarin kalfjes 
elektrisch worden bedwelmd?

2

117 Hoeveel kalfjes zijn de afgelopen drie jaar, uitgesplitst naar jaar, middels 
elektrische bedwelming bedwelmd? Wat waren de bevindingen?

2

118 Hoeveel dieren zijn er in 2024 onbedwelmd geslacht volgens religieuze riten? 2

119 Waarom wordt in de eerste suppletoire begroting voor het jaar 2025 400 miljoen 
euro beschikbaar gesteld voor de stikstofaanpak in 2026 en wordt op de 
Aanvullende Post datzelfde bedrag van 2026 naar 2029 en 2030 verschoven? 
Klopt het dat daarmee in 2025 en 2026 niet 600 miljoen euro extra beschikbaar is

3
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voor de stikstofaanpak, maar 200 miljoen euro? Welk meetbaar effect wordt in 
2025 en 2026 gerealiseerd met het beperkte bedrag dat daadwerkelijk wordt 
uitgegeven?

120 Waarom wordt in de eerste suppletoire begroting van LVVN voor het jaar 2025 
400 miljoen euro beschikbaar gesteld voor de aanpak stikstof in 2026 en wordt 
op de Aanvullende Post datzelfde bedrag van 2026 naar 2029 en 2030 
verschoven? Klopt het dat daarmee in 2025-2026 in totaal feitelijk 200 miljoen 
euro extra beschikbaar is voor de aanpak van de stikstofproblematiek?

3

121 Waarom heeft de regering geen kader Beleidskeuzes uitgelegd aangekondigd 
voor het beleidsvoorstel stikstofaanpak landbouw? Is de regering voornemens 
dat alsnog naar de Kamer te sturen? Zo ja, op welke termijn? Zo nee, waarom 
niet?

4

122 Waarom voegt de regering alleen voor 2025 middelen voor de aanpak van 
invasieve exoten toe aan de LVVN-begroting? Waaraan gaat zij deze middelen 
dit jaar nog besteden en hoeveel geld verwacht zij hiervoor de komende jaren 
nodig te hebben?

4

123 Hoe verhoudt het toekennen van een aanvullende eindejaarsmarge zich tot de 
begrotingsregel die de eindejaarsmarge begrenst op maximaal één procent van de
begroting? Op grond van welke criteria is deze aanvullende marge toegekend?

4

124 Kan de regering het kader Beleidskeuzes uitgelegd voor het beleidsvoorstel 
Subsidieregeling grasland ruim voor de stemming over de eerste suppletoire 
begroting van LVVN voor het jaar 2025 aan de Kamer sturen, zodat de Kamer 
daar desgewenst nog vragen over kan stellen?

4

125 Kan de regering de Kamer een overzicht sturen van de middelen die na de 
voorgestelde begrotingswijzigingen (eerste suppletoire begroting van LVVN 
voor het jaar 2025 en Nota van Wijziging) resteren op de Aanvullende Post, 
uitgesplitst naar middelen voor de agrarische sector en middelen voor Anb?

4 6

126 Waarom voegt de regering alleen voor 2026 middelen voor de eco-regeling toe 
aan de LVVN-begroting? Is zij voornemens de premies de komende jaren te 
verlagen, zodat dan geen ophoging van het budget nodig is?

5

127 Kan de regering toelichten waarom het budget voor de Subsidie Warmte-
infrastructuur Glastuinbouw pas in 2029 en 2030 kan worden uitgegeven? Kan 
zij de
ervaringen die in 2024 zijn opgedaan met de openstelling van deze regeling die 
nopen tot deze kasschuiven met de Kamer delen? Wat zijn de gevolgen van deze 
kasschuiven voor de aanleg van warmtenetten voor de glastuinbouw?

12

128 Wat zijn de belangrijkste oorzaken van de onderuitputting op de Sbv? Welke 
gevolgen heeft dat voor de realisatie van de met deze
regeling nagestreefde doelen? Welke lessen trekt de minister daaruit voor 
eventuele
toekomstige regelingen?

12

129 Hoeveel kinderen kunnen niet meer deelnemen aan het het programma 
Vermaatschappelijking natuur en biodiversiteit door de bezuiniging op de 
volledige financiering op IVN Natuureducatie?

15

130 Kan de regering toelichten waarom de middelen die in 2025 waren gereserveerd 
voor het programma Natuurversterking Noordzee, de maatregelen in de 
veenweidegebieden, vestigingssteun aan jonge boeren, natuurcompensatie 
Voordelta en de inhuur zaakbegeleiders pas later tot besteding kunnen komen? 
Welke gevolgen heeft dat voor de realisatie van de beleidsdoelen?

16

131 Waarom heeft de regering besloten te bezuinigen op het Beleidsprogramma 
Nationale Parken 2024-2030? Welke afwegingen zijn hierbij gemaakt? Welke 
gevolgen heeft dat naar verwachting voor de staat van de natuur in de Nationale 
Parken en voor de andere activiteiten die de Nationale Parken verrichten? Welke 
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gevolgen heeft dit voor alle bestedingen die nog wel kunnen worden gedaan en 
hangt het besluit om te bezuinigen hiermee samen? Hoe reflecteert de regering 
op het feit dat dit besluit kort na het tekenen van het Manifest Nationale Parken 
is genomen?

132 Waarom wordt ruim 532 miljoen euro aan oorspronkelijk voor 2025 
gereserveerde middelen doorgeschoven naar latere jaren?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

2

133 Hoe zijn de ANLb-gelden verdeeld? Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

134 In de VJN staat 213 miljoen euro structureel en 375 miljoen euro incidenteel tot 
2030 begroot, maar wat is er dan gebeurd met de overige 287 miljoen euro van 
de originele 500 miljoen euro bestemd voor het ANLb?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

135 Aan welke doelen zijn de structurele gelden voor het Anb gekoppeld? Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

136 Hoeveel geld is er structureel beschikbaar voor Anb? Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

137 Hoeveel van het budget wordt rechtstreeks ingezet voor de maatregelen in het 
kader van de inbreukprocedure weidevogels?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

138 Hoe staat het met de private bijdrage aan de extensiveringsregeling melkvee? 
Welke afspraken heeft de regering daar al over gemaakt met de zuivelindustrie
en de banken en aan welke afspraken werkt zij nog?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

139 Waarom wordt in de eerste suppletoire begroting van LVVN voor het jaar 2025 
400 miljoen euro beschikbaar gesteld voor de aanpak stikstof in 2026 en wordt 
op de Aanvullende Post datzelfde bedrag van 2026 naar 2029 en 2030 
verschoven? Klopt het dat daarmee in 2025-2026 in totaal feitelijk 200 miljoen 
euro extra beschikbaar is voor de aanpak van de stikstofproblematiek?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3

140 Waarom zijn geen kaders Beleidskeuzes uitgelegd aangekondigd voor de 
beleidsvoorstellen inzake extensivering melkvee, agrarisch natuurbeheer, 
vrijwillige beëindiging, natuurherstel en doelsturing? Is de regering voornemens 
die alsnog naar de Kamer te sturen? Zo ja, kan zij het kader inzake extensivering 
melkvee ruim voor de stemming over de eerste suppletoire begroting aan de 
Kamer sturen en wanneer mag de Kamer de andere kaders tegemoet zien? Zo 
nee, waarom niet?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

3 4

141 Waarom ontbreekt het verplichte kader Beleidskeuzes uitgelegd voor grote 
uitgaven zoals de stikstofaanpak landbouw (200 miljoen euro), extensivering 
melkvee (627 miljoen euro), en agrarisch natuurbeheer (2,18 miljard euro)?
Worden deze alsnog geleverd vóór de stemming over de suppletoire begroting, 
zoals voorgeschreven in de Comptabiliteitswet?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

5

142 Welke concrete afspraken zijn er al met banken en zuivelindustrie over hun 
“substantiële bijdrage”? Wat is het risico voor de sector als dit niet wordt 
gerealiseerd?

Nota van
Wijziging

(36725-
XIV-3)

5
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